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 در چهارراه نیکزاد باید تقاطع غیرهمسطح احداث شود       نخبگان و دانشگاهیان به کمک شهرداری بیایند

نخستین  در  کرمان  گروه جامعه: شهردار 
ترافیک  اینکه  بیان  با  خود،  خبری  نشست 
چاره اندیشی  بر  است،  دغدغه هایم  از  یکی 
که  بیرم آباد  میدان  و  سیلو  سه راهی  برای 
به گفتۀ وی از نقاط پرترافیک شهر هستند 
نیکزاد هم  و گفت: »در چهارراه  تاکید کرد 

باید تقاطع غیرهمسطح احداث شود«.
محسن تویسرکانی همچنین دربارۀ پروژۀ 
در  که  سه راهی شرف آباد  در  روگذر  ساخت 
دوران مسئولیت وی شروع شده است، گفت: 
از سالگرد پروژه را به  »تلاش می کنیم قبل 

مرحله ای برسانیم که قابل استفاده باشد«. 
شنبه  عصر  وی  استقامت،  گزارش  به 
اظهار  خبرنگاران  جمع  در  مردادماه   20
شهر  حاضر  حال  در  که  »وضعیتی  کرد: 
از مراکز  با بسیاری  کرمان دارد، در مقایسه 
می رود  انتظار  که  آن طور  دیگر،  استان های 
نیست.  استان  مرکز  و  کلانشهر  یک  برازندۀ 
و  آبادانی  فعالیت  باید  این  از  بیش  خیلی 
که  حوزه ای  هر  و  فرهنگی  حتی  و  عمرانی 
شهرداری رسالت دارد داشته باشیم البته باید 

بودجۀ کافی هم وجود داشته باشد«.
با  کرمان  »شهرداری  افزود:  وی 
و  می شود  مقایسه  دیگر  شهرهای  برخی 
عقب ماندگی کرمان گوشزد می شود. بخشی 
بودجه ای  شرایط  از  ناشی  تفاوت ها  این  از 
است. برخی مراکز استان ها بودجه های چند 
10 برابری در مقایسه با کرمان دارند. بودجۀ 
مراکز استان های همسایه، چند برابر کرمان 
است«. تویسرکانی ادامه داد: »اهتمام داریم 
این  در  اگر  آینده،  سال های  در  را  بودجه 
مسئولیت بودیم، ارتقای قابل توجهی بدهیم«.

این است  وی توضیح داد: »روال مرسوم 
که وقتی یک شهردار تازه کار خود را شروع 
می کند چندان انگیزه ای برای ارتقای بودجه 
در وصول  تردیدهایی  و  ابهامات  ندارد چون 
دارند  تمایل  شهرداری ها  اغلب  و  هست  آن 
مصوب  شهر  شورای  طریق  از  را  بودجه ای 
داشته  آن  تحقق  از  اطمینان  که  کنند 
کار  باید  دهیم  نشان  اینکه  برای  ما  باشند. 
کنیم، حدود 85 درصد )بودجۀ سال جاری 
شهرداری( را افزایش دادیم در حالی که یک 
هفته از حضورم در این مسئولیت گذشته بود. 
اما چون از قبل شناخت از شهرداری  داشتم 
این اقدام را انجام دادیم و معتقدم بیش از این 
هم می توانیم افزایش بودجه داشته باشیم تا 
بتوانیم در حوزۀ عمرانی تحولی نسبی را رقم 

بزنیم«.
دغدغۀ ترافیک 

وی در بخش دیگری از سخنانش با بیان 
خوبی  خیلی  بازخورد  آسفالت  جهاد  اینکه 
که  می دهد  نشان  »این  گفت:  است،  داشته 

شهر کرمان خیلی جا برای کار دارد«.
شهردار کرمان همچنین بیان کرد: »در 
دغدغۀ  مسئولیت هستم  این  در  که  مدتی 
متعددی  جلسات  و  داشتیم  که  جدی ای 
برای  چاره اندیشی  گرفت  شکل  آن  دربارۀ 
»چند  افزود:  وی  است«.  ترافیکی  مباحث 
و  داریم  شهر  در  جدی  ترافیکی  نقطۀ 
سه راهی  آن ها  از  یکی  شود.  برطرف  باید 
شهر  شورای  اهتمام  با  که  است  شرف آباد 
تقاطع  ساخت  دارد  قدردانی  جای  که 
شروع  و  مصوب  نقطه  این  در  غیرهمسطح 
بازدید  هفته  هر  اینکه  بیان  با  وی  شد«. 
و  دارم  شرف آباد  سه راهی  پروژۀ  از  رسمی 
داد:  ادامه  می شود،  رصد  دائم  به طور  کار 
قبل  که  مقرر  موعد  در  می کنیم  »تلاش 
از سالگرد سردار سلیمانی و هفتۀ مقاومت 
است پروژه را به مرحله ای برسانیم که قابل 

استفاده باشد«.
بیرم آباد  »میدان  کرد:  اظهار  تویسرکانی 
و سه راهی سیلو از دیگر نقاط ترافیکی شهر 
چاره اندیشی  آن ها  برای  باید  که  هستند 
نیکزاد  شهید  »چهارراه  گفت:  وی  کنیم«. 

حتما به تقاطع غیرهمسطح نیاز دارد«.
وی اضافه کرد: »مطالعات همۀ این نقاط 
را شروع کردیم و طرح هایی ارائه شد که در 

حال بررسی است«.
بهسازی بوستان ها

شهردار کرمان با بیان اینکه یکی از نقاط 
بوستان هاست،  وضعیت  کرمان  شهر  ضعف 
شهر  در  اصلی  بوستان  »چند  کرد:  اظهار 
داریم که نزدیک به دو دهه ساماندهی جدی 
نشدند و آنچه که بوده فقط در حد نگهداری 

و بهسازی جزئی بوده است«.
وی افزود: »در طرح »بوستان ها گلستان 
اولویت بندی  را  اصلی  پارک   25 می شود« 

کردیم و بهسازی آن شروع شد«.
تویسرکانی بیان کرد: »از بهترین مصالح 
برای این پروژه ها استفاده می کنیم و تا یکی، 

دو هفتۀ آینده افتتاح خواهند شد«. 
دوستان  »برخی  گفت:  سپس  وی 
دغدغه ای دارند اما باید بگویم در جریان آنچه 
که در حال انجام آن هستیم تاکید داریم که 
اگر رسانه ها  نکنیم.  فدای سرعت  را  کیفیت 
جایی مشاهده کردند که اقدامات شهرداری 

بی کیفیت است حتما منعکس کنند«.

بافت تاریخی در برنامه
وی سپس اظهار کرد: »یکی از نگرانی های 
بنده چه در مسئولیت های پیشین و چه فعلی 
بافت  مثل  ارزشمندی  است که سرمایۀ  این 
تاریخی در شهر کرمان داریم اما آن طور که 

باید، مورد توجه قرار نگرفته است«.
بافت  در  اینکه  بیان  با  کرمان  شهردار 
تاریخی یکسری ضوابط وجود دارد که ملزم 
به رعایت آن هستیم، افزود: »اجرای ضوابط 
محترم  مدیرکل  از  است.  زمان  مستلزم  اما 
میراث فرهنگی تشکر می کنم که در این مدت 
همکاری خیلی خوبی با شهرداری داشته اند 
می شود  شهر  تاریخی  بافت  اسم  وقتی  ولی 
متمرکز  نباید  خاص  نقطۀ  چند  بر  فقط 

باشیم«.
تاریخی  بافت  »در  گفت:  تویسرکانی 
معابری وجود دارد که به تنهایی می تواند یک 
و  گردشگران  برای  دلچسب  شهری  فضای 

شهروندان رقم بزند«.
وی با بیان اینکه رویکرد در بافت تاریخی 
باید تغییر کند، خطاب به خبرنگاران اظهار 
کرد: »در جلسۀ آینده از ما گزارشی در این 

زمینه مطالبه کنید«.
پیشرفت خوب پروژۀ ارگ

وی ادامه داد: »پروژه هایی در بافت تاریخی 
شروع کرده ایم که یکی از آن ها پیاده راه سازی 
این  است. دست تک تک کسبۀ  ارگ  میدان 
محدوده را می بوسم که در شرایط اقتصادی 
از  و  می کنند  تحمل  را  چالش  این  خاص 

خودگذشتگی ویژه ای از خود نشان دادند«.
وی تاکید کرد: »تلاش می کنیم این پروژه 

هرچه سریعتر به پایان برسد«.
وی گفت: »در حال حاضر سرعت اجرای 
پیمانکار  سه  همزمان  و  است  خوب  پروژه 
افزود:  در حال فعالیت هستند«. تویسرکانی 
»جداره سازی میدان ارگ شروع شده، مشاور 
نورپردازی هم گرفتیم. حتی طرح هایی برای 
چوبی  در  تا  شده  پیشنهاد  مغازه ها  درهای 
مشبک با شیشه های رنگی نصب شود«. وی 
تاکید کرد: »میدان ارگ باید محل برگزاری 

رویداد شود«. 
جلب اعتماد سرمایه گذاران

از  دیگری  بخش  در  کرمان  شهردار 
کرد:  اظهار  خبرنگاران  جمع  در  اظهاراتش 
موضوع  ما  جدی  دغدغه های  از  »یکی 
سرمایه گذاری در شهر است و اعتقاد دارم اگر 

به این سمت نرویم توفیق نخواهیم داشت«.
شهر  در  کافی  بودجۀ  »وقتی  افزود:  وی 

ظرفیت  از  آن  آبادانی  برای  باید  نداریم 
به  نیاز  این،  و  کنیم  استفاده  سرمایه گذاران 

جلب اعتماد آن ها دارد«.
تاکنون  راستا،  این  »در  داد:  ادامه  وی   
جلسات متعددی برگزار کردیم و شرایط در 
حال تسریع است تا از ظرفیت سرمایه گذاری 

استفاده کنیم«.
وی به عنوان نمونه به پروژۀ سرمایه گذاری 
بیان  و  اشاره  ملک  مسجد  مجاور  زمین  در 
به کار  شروع  به زودی  پروژه  »این  کرد: 

می کند«.
وی اضافه کرد: »احیای بازار قلعه محمود 
از گذشته شروع شده و می خواهیم اینجا را 
تبدیل  و طلاسازان  زرگران  برای  معبری  به 

کنیم«.
تویسرکانی گفت: »برای پروژۀ مشارکتی 
جلسه  چندین  تاکنون  »جر«  کاروانسرای 
»برای  داد:  توضیح  وی  کرده ایم«.  برگزار 
از  از تهران آمده و  این پروژه سرمایه گذاری 
در  هفته  این  و سه شنبه  کرده  بازدید  محل 
تهران جلسه ای با او خواهیم داشت. اگر این 
اقدام صورت بگیرد متناسب با هتل کاروانیکا 
این  و  گرفت  خواهد  فاخری شکل  مجموعۀ 
نقطۀ خاص و منحصربه فرد شهر از نازیبایی 

فعلی خارج می شود«.
روشنایی و پروژۀ فاضلاب

تویسرکانی در بخش دیگری از سخنانش 
جذب  حوزۀ  در  معتقدم  »بنده  گفت: 
سرمایه گذاری باید کار از مرکز استان شروع 
وارد شهر کرمان  اگر یک سرمایه گذار  شود. 
شود و با فضای سبز و معابر نامناسب، شهری 
و  فرسوده  عموما  عمومی  ناوگان  و  تاریک 
نخواهد  انگیزه  قطعا  شود  مواجه  نیم بند 
تاکید  با  وی  کند«.  سرمایه گذاری  تا  داشت 
از مرکز  را  ابتدا سرمایه گذاری  باید  اینکه  بر 
»دستگاه های  افزود:  کنیم،  شروع  استان 
چند  این  در  رویکردشان  خدمات رسان 
ماهه تغییر کرده ولی خواهش داریم به طور 
دستگاه های  اگر  بیایند.  میدان  به  جدی 
انجام  را  خود  قانونی  وظایف  خدمات رسان 

ندهند توفیقی نخواهیم داشت«.
تویسرکانی ادامه داد: »اگر شرکت توزیع 
نیروی برق شمال استان برای روشنایی معابر 
باشد  نداشته  اهتمام جدی تری  کرمان  شهر 
البته می دانم مشکلات بودجه ای دارند اما به 
هر حال وقتی اولویت بندی می کنیم مشخص 
است که روشنایی شهر باید مورد توجه قرار 

گیرد«.
وی همچنین توضیح داد: »خیلی از معابر 
ندارد  مطلوبی  وضعیت  اینکه  وجود  با  را 
عدم  آن  دلیل  که  کنیم  آسفالت  نمی توانیم 
اجرای پروژۀ فاضلاب است. پروژه ای که اوایل 
دهۀ هفتاد شروع شد و باید دهۀ هشتاد به 
پایان می رسید هنوز ناتمام مانده است. بخش 
خصوصی این پروژه را اجرا می کند ولی صرفا 
که  را  نیازشان  مورد  آب  که  نباشد  این طور 
استحصال کردند انگیزه ای برای توسعۀ پروژه 

نداشته باشند«. 
تحول ناوگان تاکسیرانی

شهردار کرمان سپس بیان کرد: »یکی از 

مسائل مورد توجه ما تقویت ناوگان عمومی 
در  متعددی  جلسات  راستا  این  در  و  است 

وزارت کشور داشتیم«.
وی افزود: »اصرار داریم ناوگان تاکسیرانی 
باید متحول شود«. وی ادامه داد: »جلساتی 
با شرکت های خودروسازی داشتیم و تاکسی 

برقی در کرمان به زودی رونمایی می شود«.
رانندگان  »از  کرد:  اظهار  تویسرکانی 
اعتماد  طرح  این  به  می خواهیم  تاکسی 
زیرساخت  های  اینکه  بیان  با  وی  کنند«. 
»با  گفت:  است،  شده  فراهم  برقی  تاکسی 
شارژ  ایستگاه  احداث  برای  هلدینگ  چند 
متعهد  هم  خودروسازان  کردیم.  مذاکره 
شهرداری  محل  و  فرودگاه  در  که  شدند 
ایستگاه شارژ راه اندازی کنند. شهرداری هم 
انجام  را  این زمینه وظایفی دارد که آن  در 

خواهد داد«.
ماشین آلات  از  بخشی  خرید  از  وی 
موردنیاز برای شهرداری به عنوان یکی دیگر 
یاد و  از دستاوردهای دوران مسئولیت خود 
بیان کرد: »جشنواره نوبهار نیز به زودی آغاز 
خواهد شد. برای اولین بار در تاریخ شهرداری 
در  دیگر  از شهرداری های  بسیاری  و  کرمان 
حالی که هنوز فصل پاییز نرسیده برنامه ریزی 

برای بهار خواهیم داشت«.
شهردار کرمان ادامه داد: »برای برگزاری 
فلز  و  سنگ  مجسمۀ  بین المللی  سمپوزیوم 
فراخوان دادیم و به دنبال آن هستیم که شهر 

کرمان را در حوزۀ المان ها غنی کنیم«.
عوامل  از  یکی  اینکه  بیان  با  تویسرکانی 
اظهار  هستند،  المان ها  شهر  زیبایی  اصلی 
کرد: »از پیش از عید نوروز تاکنون بیش از 
المان در شهر نصب شد. بخشی فصلی   30

بود و جمع شد و برخی هنوز هستند«.
وی با اشاره به وقوع حادثۀ تروریستی 13 
یادآور  که  اقدامی  »باید  داد:  توضیح  دی ماه 
موضوعات  دهیم.  انجام  را  باشد  حادثه  این 
دامنۀ  هرچه  و  است  سلیقه ای  هنری 
فاخرتری  کار  شود  گسترده تر  اظهارنظرات 
شورای  در  منظور،  این  به  می شود.  تولید 
فرهنگ عمومی و شورای شهر مصوب کردیم 
تا هنرمندان  و فراخوان بین المللی داده شد 
این  و  گلزار شهدا  موضوع  به  باتوجه  متعدد 
حادثۀ تلخ ایده های خود را ارائه کنند. هیات 
داوری تشکیل می شود و بررسی لازم صورت 
خواهد گرفت تا در نهایت المان فاخری ایجاد 

شود«. 
تاکید بر تعامل

شهرداری  در  اینکه  بیان  با  تویسرکانی 
باشیم،  تحول  منشاء  داریم  اهتمام  کرمان 
گفتم  متعدد  جلسات  در  »اما  کرد:  اظهار 
اجرایی  دستگاه های  بین  تعامل  چنانچه 
ما  خورد.  نخواهد  رقم  خوبی  اتفاق  نباشد 
تعامل  اهل  که  داده ایم  نشان  شهرداری  در 
هستیم و در این مدت، در همۀ رویدادها از 
امام  پیرغلامان  از  تجلیل  غدیر،  عید  جمله 
حسین )ع( یکی از محورهای اصلی شهرداری 

کرمان بوده است«. 
نخبگانی،  »جامعۀ  کرد:  خاطرنشان  وی 
کمک  به  همه  و  رسانه ها  دانشگاهیان، 

شهرداری بیایند«. 

رویکرد در بافت تاریخی باید تغییر کند 
شهردار کرمان در جمع خبرنگاران مطرح کرد؛

شهردار کرمان خبر داد؛
طرح قرارگاه خاتم برای 

میدان بیرم آباد 
ترافیک  جامع  طرح  اینکه  وجود  با  جامعه:  گروه 
از  شهرداری  است،  نشده  نهایی  هنوز  کرمان  شهر 
قرارگاه خاتم  خواسته تا برای رفع مشکلات ترافیکی 
میدان بیرم آباد طرحی را ارائه کند که این اتفاق هم 
رخ داده و قرارگاه طرح هایی را آماده کرده و مراحل 
بعدی کار در حال پیگیری است.  براساس توضیحاتی 
که شهردار کرمان داد تاکنون به این نتیجه رسیده اند 
که در این میدان احداث روگذری شبیه پل شهدای 
خلبان با بیش از 1000 میلیارد تومان می تواند مشکل 

را حل کند.
داد: »جلسه ای  توضیح  این باره  شهردار کرمان در 
در خردادماه با حضور استاندار محترم و رئیس محترم 
موسسه شهید رجایی قرارگاه خاتم الانبیاء مجری پل 
این  دربارۀ  آن،  در  که  داشتیم  است  خلبان  شهدای 

میدان نیز صحبت شد«.
در  میدان  این  اینکه  بیان  با  تویسرکانی  محسن 
نیز  ترافیک  جامع  طرح  و  نشده  دیده  امسال  بودجۀ 
در  این حال،  »با  افزود:  است،  مطالعه  در حال  هنوز 
شود.  شروع  مطالعات  که  کردیم  مصوب  جلسه  آن 
استاندار هم گفتند برای تامین اعتبار آن می توانیم از 

ظرفیت های استان کمک بگیریم«.
وی ادامه داد: »مصوب شد قرارگاه طرح مطالعه و 

اجرا را در دستور کار قرار دهد«.
وی بیان کرد: »حدود 20 روز قبل از سوی قرارگاه 
اطلاع دادند که کار در حال انجام است. مکاتبه ای با ما 
داشته باشید تا طرح ها را ارائه کنیم. من هم به مزاح 

گفتم اگر پول نمی خواهید مکاتبه کنیم«.
 20 خبری  نشست  در  وی  استقامت،  گزارش  به 
»درحال  گفت:  اظهاراتش  این  ادامۀ  در  مردادماه 
بررسی و جمع بندی هستیم«. وی با بیان اینکه نسبت 
به ترافیک میدان بیرم  آباد دغدغه داریم، افزود: »ولی 
با اعتبارات شهرداری نمی شود کار آن را شروع کرد«.

به  که  سرانگشتی  »حساب  داد:  ادامه  تویسرکانی 
این میدان پلی شبیه شهدای خلبان )در  من دادند، 
بلوار هوانیروز( می خواهد که اجرای آن بالای 1000 
مطالعات  »کار  کرد:  اظهار  دارد«. وی  هزینه  میلیارد 
آن را داریم جلو می  بریم. طرح باید آماده و نهایی و 
مصوب شود و هزینۀ آن را معلوم کنیم«. وی تاکید 
کرد: »مطالعات در حال انجام است. تمام که بشود کار 

را می خواهیم شروع کنیم«. 

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر 
مطرح کرد؛

ادامۀ کار قرارگاه خاتم باید 
در شورا مطرح شود

گروه جامعه: رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورای شهر کرمان در پاسخ به خبرنگار فردای کرمان 
دربارۀ آنچه که شهردار اعلام کرده که قرارگاه خاتم 
حالی  در  کرده  آماده  طرحی  بیرم  آباد  میدان  برای 
که طرح جامع ترافیک شهر هنوز نهایی نشده است، 
گفت: »شهردار محترم هنوز جزییاتی از این موضوع 
کلیاتی  شاید  است.  نکرده  مطرح  شهر  شورای  با  را 
بیان شده ولی اینکه پیمانکار که باشد مصوبۀ شورای 
خاتم  »قرارگاه  افزود:  ایرانمنش  منصور  ندارد«.  شهر 
پروژه های قبلی را تقریبا تمام کرده و فقط پل شهدای 
خلبان باقی مانده است. ادامۀ کار قرارگاه باید در شورا 
مخالفت خود  یا  موافقت  شورا  اعضای  و  شود  مطرح 
را اعلام کنند«. وی در عین حال بیان کرد: »میدان 
نظر  به  و  است  شهر  اولویت های  از  یکی  بیرم  آباد 
می رسد در طرح جامع ترافیک تقاطع غیرهمسطح در 
این نقطه تایید شود ولی هنوز چیزی قطعی نیست«. 
اظهار  مردادماه   22 دوشنبه  وی  اقتصاد،  گزارش  به 
تا  و  است  تهیه  در دست  ترافیک  کرد: »طرح جامع 

پایان سال آماده می شود«.
باید  بیرم  آباد  میدان  »برای  گفت:  ایرانمنش 
با  وی  است«.  نشده  هنوز  که  شود  شروع  مطالعات 
تاکید بر اینکه شهردار دربارۀ آنچه که با قرارگاه خاتم 
شورا  به  جزییاتی  کرده اند  توافق  میدان  این  دربارۀ 
کرده  اگر صحبتی  افزود: »شهردار  است،  نکرده  ارائه 
منوط به مصوبۀ شورای شهر است. مرسوم است که 
مذاکرات انجام و نتیجه به شورای شهر ارسال شود که 
هنوز این اتفاق نیفتاده است«. وی ادامه داد: »دربارۀ 
باید  و  است  نشده  قطع  هنوز چیزی  بیرم  آباد  میدان 
صبر کنیم«. وی بیان کرد: »دربارۀ ادامۀ کار قرارگاه 
خاتم شورای شهر هنوز بررسی نداشته و به جمع بندی 

نرسیدیم«. 

خبر


